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اجرای رتبه بندی معلمان با بودجه ۳۸ هزار میلیاردی
مشاور وزیر آموزش و پرورش در امور تشکل های فرهنگیان گفت: 
ایجاد رقابت و انگیزه بین معلمان از اهداف رتبه بندی معلمان است. 
ســید بابک هاشمی نکو در آیین تودیع و معارفه مدیرکل آموزش و 
پرورش آذربایجان غربی افزود: رتبه بندی معلمان بیش از ۱۰ سال 
بود در نوبت اجرا بود و پنج هزار میلیارد تومان پیشــنهاد دولت قبل 
برای اجرای آن بود که در دولت ســیزدهم با ۳۸ هزار میلیارد تومان 
بودجه آماده اجرا و این موضوع در شرایطی اتفاق افتاد که دولت در 

تنگنای مالی بود.هاشمی نکو ادامه داد: با تلاش های انجام شده در 
زمینه بیمه تکمیلی فرهنگیان قرار داد خوبی منعقد شــده در بحث 
ســهام مالکانه در صندوق ذخیره هم اقدامات مطلوبی انجام شــده 
است. مدیرکل دفتر امور اجتماعی استانداری آذربایجان غربی نیز در 
این مراســم گفت: تعلیم و تربیت تعطیلی ندارد و معلمان ایثارگران 
این ســنگر هستند.طاهر بخشــایی ادامه داد: مدارســی در استان 
آذربایجان غربی داشتیم که ۱۲ سال نیمه تمام رها شده بودند و در 

ســال جاری به اتمام رسید و اگر امروز شاخص های فضای آموزشی 
در اســتان تغییر کرده و رشد داشــته در سایه تلاش های مسوولان 
استان و حمایت های ویژه اســتاندارآذربایجان غربی بوده است. به 
گزارش مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت آموزش وپرورش، 
در این آیین از خدمات جواد جنگی تجلیل و علی مطهری که پیشتر 
در دانشگاه فرهنگیان مشغول به خدمت بود به عنوان مدیرکل جدید 

آموزش و پرورش آذربایجان غربی معرفی شد.

جامعه

نگاه

بحــران نقدینگی همچنان تامین دارو را با خطر جدی مواجه کرده 
است؛ بانک ها همچنان کارشــکنی کرده و برخلاف مصوبات طرح 
دارویاری، به داروسازان تسهیلات ارائه نمی کنند؛ موضوعی که زنگ 
خطر جدی را در زمینه تامین دارو برای ماه های باقی مانده امسال و 

همچنین سال آینده به صدا درآورده است.
بــا اجرای طرح دارویاری که اکنون پنج ماه از اجرای آن می گذرد، 
گمــان می رفت که آرامش بر حوزه دارویی کشــور حاکم شــود و 
دیگر چالش هایی مانند کمبود دارو را شــاهد نباشیم، اما هرچند که 
دارویــاری چالش های ارزی دارو را از بین برد و دیگر تولیدکنندگان 
و واردکنندگان دارو ســرگردان تامین ارز مورد نیازشان برای تامین 
داروی کشــور نیســتند، اما گرفتاری های دیگــری از جنس تامین 
نقدینگی، رخ نشــان داده اســت؛ موضوعی که واردات مواد اولیه، 
تولید و تامین داروی مورد نیاز کشور و همچنین ایجاد ذخایر مناسب 
و اســتراتژیک دارویی برای ماه های آتــی را تحت تاثیر قرار داده و 
زنگ خطری جدی برای تامین داروی بیماران محسوب می شود که 
متاسفانه به ســرعت بر بازار عرضه داروی بیماران تاثیر می گذارد؛ 
اتفاقی که در شــهریور و مهر ماه امســال، آن هم در اوج شــیوع 
آنفلوآنزا با کمبود برخی اقلام دارویی نظیر مُسکن ها، آنتی بیوتیک ها 
و سوسپانســیون های اطفال و اقلامی مانند سرم و... رخ نشان داد و 

مشکلاتی را در بازار تامین داروی کشور ایجاد کرد.
احتکار و گران فروشی، کمبود نقدینگی و آشفتگی در دارو

در عین حال طبق گفته مســئولان ســازمان غذا و دارو، احتکار و 
گران فروشــی مواد اولیه دارویی و دارو از سوی برخی شرکت های 
دارویی نیز بر کمبود دارو و آشفتگی عرضه و تقاضای دارویی دامن 
زده و آن را تشدید کرده است؛ در همین راستا چندی پیش ذبیح الله 
خداییان- رئیس ســازمان بازرســی کل کشــور از اتهام ۴ شرکت 
دارویی در اخلال نظام دارو، احتکار و گران فروشی خبر داد و گفت: 
پرونده چهار شــرکت متخلف در نظام تامین داروی کشور به زودی 

به دستگاه قضا ارجاع داده می شود.
به گفته وی، برای این چهار شرکت دارویی به اتهام اخلال در نظام 
دارو، احتکار و گران فروشی پرونده تشکیل شده و به زودی پرونده 

آنها به دستگاه قضا ارجاع داده می شود.
خطر کمبود دارو در زمستان

با این حال مشخص اســت که بهبود وضعیت کمبودهای دارویی 
می تواند مقطعی و زودگذر باشــد؛ چراکه صنعت داروســازی کشور 
در شــرایط ســختی به ســر می برد؛ کمبود نقدینگــی، طلب های 
بیمــه ای و در کنار این موارد افزایــش روز افزون قیمت ها وضعیت 
اقتصادی آشــفته ای را برای صنایع داروسازی کشور رقم زده است. 
در این شــرایط باوجود اینکه طبق بندهای مطرح شده در طرح ملی 
دارویاری، بنا بود که تسهیلات ویژه بانکی تا سقف ۱۵۰۰۰ میلیارد 

تومان به کمک داروسازان کشور بیاید تا تامین داروی مردم با وقفه 
مواجه نشود، اما این بار بانک ها هم کارشکنی کرده و با وجود دستور 
مستقیم بانک مرکزی در این باره، در مسیر ارائه تسهیلات به صنایع 
داروسازی کشور، ســنگ اندازی می کنند؛ موضوعی که می تواند در 
مســیر تامین دارو در ماه های آینده ســدی محکــم ایجاد کرده و 
بیماران را در رنج و ســرگردانی تامیــن دارو قرار دهد. این در حالی 
اســت که طبق پیش بینی وزارت بهداشت در بهمن ماه امسال نیز با 
موج دوم آنفلوآنزا مواجه خواهیم شد و در عین حال احتمالا کرونا نیز 
در زمستان امسال روندی افزایشی خواهد داشت؛ پیش بینی هایی که 

نیاز کشور را به دارو و تقاضا را برای دارو فزاینده می کند.
ابرچالش صنعت داروسازی کشور

در عین حال طبق اعلام چند تن از روسای شرکت های دارویی به 

ایســنا، بانک ها در اقدامی تازه و البته تعجب برانگیز، طی جلساتی 
با برخی شــرکت های داروسازی از آن ها خواســته اند تا تسهیلات 
قبلی خود را به ســرعت تســویه کنند تا مجددا به آن ها تسهیلات 
ارائه دهند، اما بعد از تســویه تســهیلات قبلی از سوی شرکت ها، 
بانک های عامل اعلام کرده اند که برخلاف وعده هایشــان دیگر به 
این شرکت ها تسهیلاتی حتی به اندازه تسهیلات بانکی گذشته ارائه 
نمی کنند و این موضوع شرکت های داروسازی را با ابرچالش کمبود 

نقدینگی و خطر ورشکستگی قرار داده است.
در این زمینه دکتر بردیا فرزام فر- مدیرعامل شرکت زیست داروی 
مِدوَک، در گفت وگو با ایســنا، می گوید: ما دو شــرکت داریم؛ یکی 
شرکت نوآوری زیستی اســت که در قسمت دارویی آن قطره های 
چشــمی تولید می شــود که در حال حاضر متاســفانه برخی از این 
قطره ها کمبود دارند. یکی هم شــرکت مدوک زیست دارو است که 
تولیدکننده فرآورده های خونی است که در این فرآورده ها هم کمبود 
وجود دارد. باید توجه کرد که در طول سال ۱۴۰۰ بحث این بود که 
ارز دولتی فســادآور بوده و منجر به رانت می شود و بر همین اساس 
در راستای مبارزه با فساد درخواست شد که ارز دولتی برداشته شود 
و ارز دارو نیمایی شــود و مابه التفاوت آن را بیمه ها بپردازند. زیرا در 
آن زمان ارز دولتی هم همیشه کمبود داشت و شرکت هایی که رانتی 
نداشتند، نمی توانستند ارز دولتی را به موقع و به میزان کافی دریافت 

کنند و این مشکل ساز شد.
 افزایش گردش مالی داروسازان 

بعد از حذف ارز دولتی
وی می افزاید: بر این اســاس ارز دولتی دارو از ابتدای سال ۱۴۰۱ 
برداشــته شــد. بر این اســاس هر ماده اولیه ای که ما قبلا با دلار 
۵۰۰۰ تومانی خریداری می کردیم، حالا باید با دلار نیمایی خریداری 
می کردیــم. طبیعی اســت که با این اقدام گردش مالی شــرکت ها 
افزایش می یابد. به طوری که گردش مالی یک شرکت پیش از این 

۵۰ میلیارد تومان بود، اما امسال با تغییر قیمت ها ۱۰۰ میلیارد تومان 
شــده است. حال فرض کنید که سال گذشته تامین مواد اولیه با ۵۰ 
هزار یوروی ۵۰۰۰ تومانی ۲۵۰ میلیون تومان می شد، اما اکنون که 
می خواهم ۵۰ هزار یورو ماده اولیه خریداری کنم، ۱.۵ میلیارد تومان 

می شود. بنابراین گردش مالی شرکت ها بهم می ریزد.
ورشکستگی یا افزایش قیمت مطابق تورم؟

فرزام فر با بیان اینکه ما یا باید ورشکســت شویم یا باید مطابق با 
تورم جلو رویم، می گوید: وقتی تورم بالا می رود، قیمت دارو هم باید 
افزایش یابد. چهار ماه دیگر اگــر تیتر زدیم »کمبود دارو« به دلیل 
همین مشکلات است. در شب عید در این زمینه جلساتی داشتیم و 
اعلام کردیم که حقوق و دستمزد ۵۷ درصد افزایش یافته، به همین 
تناســب باید حق بیمه را هم بیشــتر دهم، برق و آب هم افزایش 
قیمت داشــتند، حال اگر قیمت دارو بالا نرود، شش ماه دیگر کمبود 
دارو می شود؛ چراکه داروســاز نمی تواند دوام آورد و مشاهده کردید 
که همین اتفاق هم رخ داد. ابرچالشی را هم که اکنون بانک ها دارند 
رقــم می زنند، چهار تا پنج ماه دیگر موجش را می آورد. زیرا من باید 
ماده اولیه  برای تولیــد دارو در چهار ماه آینده را خریداری کنم،  اما 

نمی توانم. چه اتفاقی می افتد؛ کمبود دارو می شود.
وی با بیان اینکه هیچ صنعتی بدون بانک داری سالم نمی تواند کار 
کند، می گوید: بخشــی از پول هر صنعتی را بانک تامین می کند و 
سودش هم به آن برمی گردد. اگر می گوید دارو باید ۳۰ درصد سود 
داشــته باشد، ۱۲ درصد ســود بانکی می دهم، ۱۸ درصد هم برای 
شــرکت می ماند. اگر غیر از این باشــد، به هر حال مشــکل ایجاد 
می شود یا اینکه شرکت ها به ترکیه، افغانستان، عراق و ... می رود یا 
ورشکسته می شود. خود من زمینی برای گسترش شرکتم خریداری 
کردم، اما گســترش نمی دهم؛ زیرا زمین افزایش قیمت داشته، اما 
فروش محصولم ضرر داده اســت. بنابرایــن دلیلی برای کار کردن 

نیست و کار نکردن به نفع است.

نگرانی بزرگ درباره برگزاری دربی پایتخت؛

بازی با جان هواداران به بهانه ویترین فوتبال؟
    سپهر ستاری

مهــدی تاج دیــروز مدعی شــد دربی پایتخــت با حضور 
تماشاگران برگزار خواهد شد.

 در شــرایطی که طی روزهــای اخیر صحبت های مختلفی 
در خصوص حضور تماشــاگران در بازی دربی مطرح شــده 
بــود، مهدی تاج امروز رســما اعلام کرد که ایــن دیدار با 
حضور تماشــاگر برگزار خواهد شد. مهدی تاج درحالی چنین 
تصمیمی گرفته که در هفته های گذشــته بارها در خصوص 
وضعیت ایمنی ورزشــگاه آزادی هشدار داده شده و برگزاری 
بازی دربی با حضور تماشاگران ممکن است باعث یک فاجعه 

بزرگ شود.
ماجرا از جایی شــروع شد که عاصم یوســفی در پاسخ به 
انتقــادات احمد مددی مدعی شــد ورزشــگاه آزادی برای 
اولین بار مجوز حرفه ای گرفته اســت. مــددی پیش از این 
با انتقاد از عاصم یوســفی گفته بود ورزشگاه آزادی به دلیل 
عدم تخصیص بودجه بازسازی دچار شکاف هایی شده است. 
ادعایــی که در همان ابتدا واکنش فدراســیون فوتبال را هم 
به دنبال داشــت و مدیر صدور مجوز حرفه ای فدراســیون با 
تکذیب ادعای مطرح شــده گفت که کمیتــه صدور مجوز 
حرفه ای ایران تعلیق اســت و به کل ایــن ماجرا را رد کرد. 
گویا ماجرا از این قرار بوده که شــرکت توســعه و نگهداری 
اماکن ورزشــی یک گواهی از شرکتی داخلی گرفته که البته 

نام شرکت هم اعلام نشده است!
محمد مهدی حیدری رئیس مرکز تحقیقات راه و مســکن و 
شهرسازی درباره آخرین وضعیت ورزشگاه آزادی به خبرنلاین 
گفت:»بر اساس بررسی های انجام گرفته تعدادی از سکوهای 
ورزشگاه نیاز به مقاوم سازی داشتند. تاکید می کنم اطلاعات ما 
بر اساس اسناد و دیتاهایی بود که این شرکت مشاور در اختیارمان 
قرار داده است. البته این مشکلات با ترمیم و مقاوم سازی قابل 
حل است اما ما از این شرکت مشاور خواستیم دیتاهای بیشتری 
در اختیارمان قرار دهد. آخرین بار یک هفته قبل از آنها خواسته 
ایم تا دیتاهای جدیدتر و بیشتر را در اختیارمان قرار دهند که هنوز 

این اتفاق رخ نداده است.«
این موضــوع اما خــلاف صحبت های احمد مددی اســت؛ 
مدیرعامل سابق استقلال و مدیر سابق ورزشگاه آزادی پیش از 
برکناری در ادعایی ترسناک درباره این ورزشگاه گفت:»سازه اش 

ترک دارد و می تواند یک متروپل جدید برای کشور شود!«
شــرایط نامناسب ورزشــگاه آزادی از سوی رئیس سازمان 
نظام مهندســی هم تایید شــده و آن ها معتقدنــد ایراداتی 
کــه یک ماه قبل از آن صحبت شــد در این مدت کم قابل 
رفع شــدن نبوده و حتی در زمــان بازدید آن ها هم عملیات 
عمرانی صورت نگرفته اســت. در ماه های گذشته بازی های 
لیگ برتر بدون حضور تماشاگر برگزار شده و خطری در این 
خصوص وجود نداشــته ولی حالا تاج اعلام کرده قصد دارد 
دربی پایتخت را با حضور تماشاگر برگزار کند که این تصمیم 

نگرانی های زیادی را به وجود می آورد.
اگر تصمیم بر این باشــد که تنها بخشــی از ســکوهای 
ورزشگاه در اختیار تماشــاگران باشد تا حد زیادی نگرانی 
رفع می شــود چرا که در این صورت می توانند ســکوهای 
نیازمند بازســازی را خالــی بگذراند اما اگر بنا باشــد که 
بازی با حضور جمعیت بیشــتری از تماشاگران برگزار شود 
آن موقع مســئولیت هر فاجعه ای با فدراســیون فوتبال و 
شــرکت توســعه و نگهداری اماکن ورزشی است. مهدی 
تاج گفته دربی پیشــانی و ویترین فوتبال ایران اســت و 
باید با حضور تماشــاگر باشد اما حفظ این ویترین و مانور 
دادن روی حضور تماشــاگران نباید بــه قیمت جان یک 

عده تمام شود.
موضوع دیگری که هنوز در خصوص تماشاگران حل نشده 
بحث حضور بانوان است. موضوعی که فیفا بارها در خصوص 
آن هشــدار داده بود و اگر در بازی دربی رعایت نشود ممکن 
اســت مشــکلات زیادی برای فوتبال ایران به وجود آورد. 

بحثی که فدراسیون فوتبال خودش باید آن را حل کند.
در شــرایط فعلی خطرهای برگزاری مســابقه دربی با حضور 
تماشــاگر کاملا مشــخص است و فدراســیون فوتبال باید در 
خصوص نحوه حضور تماشاگران، ظرفیت ورشگاه و جایگاه هایی 

که برای تماشاگران در نظر گرفته شده توضیح بدهد.

هشدار موج بعدی کمبود »دارو«

معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت بهداشــت، گفت: وزارت بهداشت با تعدیل نیرو در هر 
شکلی مخالف است.بهروز رحیمی، با عنوان این مطلب که اتمام ۲ هزار پروژه بهداشتی را تا پایان 
سال در دستور کار داریم، افزود: اعتقاد داریم پروژه های عمرانی نیمه تمام حوزه بهداشت نباید بر 
زمین بماند بلکه با تکمیل هرچه سریع تر آن باید دغدغه مردم را مرتفع و نیازهای آنها در حوزه 
بهداشــت را برطرف کنیم.وی گفت: در تلاش هستیم که فرمایشات رهبری در خصوص ارتقا 
حوزه بهداشت و نظام شبکه حتماً انجام شده و امیدواریم که با حمایت دولت منابع مناسبی برای 
آن تأمین شود و انتظار داریم که نمایندگان مجلس شورای اسلامی در اختصاص مالیات دخانیات 
به حوزه سلامت در بودجه سال ۱۴۰۲ اقدامات لازم را انجام دهند. رحیمی ضمن اشاره به اینکه 
استراتژی و تمرکز وزارت بهداشت به حوزه بهداشت است، خاطرنشان کرد: نظام توزیع نیروی 
طرح در حوزه پزشکی، بهداشت محور است. معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت بهداشت تأکید 
کرد: ملاک استخدام در وزارت بهداشت پست های سازمانی خالی نیست بلکه ملاک نیاز واقعی 
استان ها و حوزه های مختلف است و وزارت بهداشت با تعدیل نیرو در هر شکلی مخالف است.
وی از طرح پیشــنهاد برای تبدیل وضعیت نیروهای طرحی دوران کرونا بدون آزمون در قالب 
طرح ساماندهی کارکنان دولت با حمایت مجلس شورای اسلامی خبر داد و گفت: برای جبران 
کمبود نیروی ناشی از بازنشستگی همکاران و برای تأمین نیروی موردنیاز پروژه های بهداشتی، 
درمانی و آموزشــی قابل افتتاح تا پایان سال به بیش از ۱۰۰ هزار نیرو نیازمندیم که امیدواریم 
ســازمان برنامه و بودجه و سازمان اداری استخدامی نگاه ویژه ای به حوزه سلامت مردم داشته 

باشند و مجوز موردنیاز برای آن را به وزارت بهداشت اختصاص دهند.

با ادامه تشــدید آلودگی هوا و استمرار پایداری هوا بر اساس 
تصمیــم کمیتــه اضطــرار آلودگی هوای تهــران، مدارس و 
دانشــگاه های اســتان تهران به جز شهرستان های فیروزکوه، 
دماوند و پردیس برای روز های یکشــنبه، دوشنبه و سه شنبه 
۲۷، ۲۸ و ۲۹ آذر ماه به صــورت غیر حضوری فعال خواهند 

بود.
عابد ملکی معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری تهران 
که ریاســت جلســه امروز شــنبه کمیته اضطرار آلودگی هوا 
را بر عهده داشــت در تشــریح مصوبات این جلســه گفت: با 
توجه به تشــدید آلودگی هوا و استمرار پایداری هوا روز های 
یکشنبه، دوشــنبه و سه شنبه هفته جاری ۲۷ و ۲۸ و ۲۹ آذر 
ماه مدارس و دانشــگاه های تهران در تمامــی مقاطع به جز 
شهرســتان های فیروزکوه، دماوند و پردیــس به صورت غیر 

حضوری دایر خواهند بود.
  وی افزود: مهد های کودک و پیش دبستانی ها در تهران به جز 

شهرستان های فیروزکوه، دماوند و پردیس تعطیل خواهند بود.
ملکــی ادامــه داد: فروش طــرح ترافیک برای این ســه روز 
توســط شــهرداری تهران متوقف خواهد شــد و فروش ممنوع 
است همچنین نیاز اســت که شهروندان از تردد های غیر ضرور 
 ۹۵ N خودداری کرده و در صورت لزوم حتما از ماسک مناسب

استفاده کنند.

وی تاکید کرد: روسای ادارات نیز باید با مرخصی مادران دارای 
فرزند محصل موافقت کنند. از ســوی دیگر فعالیت کارخانه های 

تولید شن و ماسه نیز تا روز چهارشنبه متوقف خواهد بود.
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری تهران این را هم گفت: 
به وزارت کشور پیشــنهاد داده می شود که ساعت کاری ادارات 
دو ساعت کاهش پیدا کند که در صورت تایید این موضوع ابلاغ 
می شود. این کار با هدف کاهش بار ترافیکی شهر انجلم می شود.

ملکی درباره شهرآورد روز سه شنبه پایتخت نیز گفت: در جلسه 
مقرر شد این بازی با توجه به شرایط و با احتمال زیاد لغو شود و 
این موضوع باید به عنوان پیش آگاهی به فدراسیون اعلام شود.

    نادیا زکالوند
وقتی شــدت آلودگی هوا افزایش می یابد هر دولتی اقدامات ممنوعیت 
یا ایجاد محدودیت در فعالیت هایی مانند رانندگی در مناطق شــهری را 
در نظر می گیرد. بنابراین در روزهایی که هوا بســیار آلوده اســت، بهتر 
اســت از فعالیت هایی که دولت درباره آنها هشدار می دهد، صرف نظر یا 

به محدودیت هایشان توجه کنید.
*  تا جایی که ممکن اســت در خانه بمانید. هنگام آلودگی شــدید هوا همه 
مردم، به ویژه کودکان و افراد مســن که بیش از دیگران در خطر هستند، باید 
تــا حد امکان در خانه بمانند. درها و پنجره های رو به بیرون و فضای باز باید 
کاملا بسته بمانند تا بدین ترتیب جلوی نفوذ هوای آلوده به داخل گرفته شود.
* از انجام دادن کارها و فعالیت های سنگین در هوای آزاد پرهیز کنید. 

در روزهایی که هوا آلوده است هرگز در فضای باز ورزش نکنید.
* منابع آلوده کننده هوای داخل خانه را حذف کنید. مثلا، از اجاق های 
با ســوخت چوب، شــمع و هر چیزی که هوا را آلوده تر می کند استفاده 
نکنید. هیچ یک از محصولات حاوی تنباکو را داخل خانه مصرف نکنید.
* توجه خاصی به نظافت داخل خانه داشــته باشید. در روزهای آلوده 
خانه را با جاروبرقی تمیز کنید تا گرد و غبار بلند نشود و حتما با دستمال 

مرطوب گردگیری کنید.
* در صورت امکان از سفرهای غیرضروری با خودرو، اسکوتر و دیگر 
وســایل موتوری پرهیز یــا آنها را محدود کنید. ایــن کار نه تنها باعث 
می شــود خودتان در معرض آلودگی هوا قــرار نگیرید، بلکه از افزایش 

سطح آلودگی هوا جلوگیری می کند.
* برای کودکان و افراد مسن در خانه اتاقی کاملا تمیز در نظر بگیرید. 
بهتر اســت اتاقی که در و پنجره های کمتری دارد را به آنها اختصاص 
دهید. تمام در و پنجره ها را هم ببندید. از دســتگاه های تهویه مطبوع و 
تصفیه هوا در خانه اســتفاده کنید. مراقب باشید که فیلتر دستگاه تهویه 

هوایتان سالم باشد و اینکه دستگاه، هوای بیرون را داخل خانه نکشد.
* اندازه دســتگاه تصفیه هوا را بر اســاس فضای خانــه و اتاقی که 
می خواهید از این دســتگاه اســتفاده کنید، در نظر بگیرید. اتاق خواب 
یا اتاق افراد مســن و کودکان بهترین مکان برای اســتفاده از دستگاه 
تصفیه هواست. همچنین از سالم و نو بودن فیلتر دستگاه مطمئن باشید.

رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات پایتخت از شناســایی و دستگیری دو نفر 
در خصوص شرط بندی مسابقه فینال جام جهانی فوتبال در فضای مجازی خبر داد.

ســرهنگ داود معظمی گودرزی رئیــس پلیس فتا پایتخت گفت: بــه دنبال دریافت 
گزارشــاتی مبنی بر دعوت کاربران به شرط بندی در مسابقه نهایی جام جهانی توسط 
یــک صفحه اینســتاگرامی با بیش از ۶۳۰ هزار نفر دنبال کننــده، پیگیری موضوع در 

دستور کار قرار گرفت.
وی تصریح کرد: پس از بررســی گزارشات ارسالی کارشناسان پلیس فتا تهران بزرگ 
تحقیقات ســایبری خود را آغاز کردند و متوجه شــدند یک صفحه اینستاگرامی که در 
مجمــوع بیش از ۶۳۰ هزار نفر دنبال کننده دارند برخــی از کاربران فضای مجازی را 
با تبلیغات فریبنده به ســمت و ســوی یک سایت شــرط بندی هدایت کرده و اقدام به 

کلاهبرداری از مراجعه کنندگان می کند.
رئیــس پلیس فتا تهران افزود: افســران ســایبری پلیس فتا پایتخــت پس از تحلیل 
مســتندات جمع آوری شده و بررســی های اطلاعاتی و تخصصی، موفق شدند ۲ نفر از 
افراد اصلی گرداننده این صفحه اینســتاگرامی را شناســایی و پس از تشریفات قضائی 

مجرمین را دستگیر و به پلیس فتا منتقل کنند.
ســرهنگ گودرزی بیان داشــت: مجرمین پس از انتقال به پلیس فتا هرگونه اقدام 
مجرمانه ای را رد کردند، اما پس از مشــاهده ادله جمع آوری شــده توســط پلیس، 
ضمن پذیرش بزه انتســابی انگیزه خود از این اقدام مجرمانه را منفعت مالی عنوان 

کردند.
این مقام مســئول خاطرنشان کرد: شیوه و شگرد در این اقدام مجرمانه به این 
گونه اســت که افراد ســودجو با دادن وعده هایی فریبنده نظیر دریافت سودهای 
کلان بــه مخاطبــان، لینک های اختصاصــی را تحت عناویــن انفجار، بت زنی، 
پیش بینی و … در ســایت های شرط بندی و قمار طراحی کرده و سعی به جذب 

می کنند. ناآگاه  افراد 
رئیس پلیس فتا تهران بزرگ به شــهروندان توصیه کرد: از کاربران به خصوص قشر 
نوجوان و جوان انتظار داریم به تبلیغات دروغین افراد ســودجو در فضای مجازی توجه 
نکنند و از فعالیت در چنین ســایت هایی خود داری کنند،شهروندان همچنین می توانند 
برای کسب اطلاعات بیشتر در خصوص تهدیدات و آسیب های فضای سایبری به سایت 

پلیس فتا به آدرس www.cyberpolice.ir مراجعه کنند.

سخنگوی شهرداری تهران درباره چرایی عدم حضور زاکانی شهردار تهران در برنامه ای 
شنبه امید و افتخار توضیحاتی داد.

عبدالمطهر محمدخانی ســخنگوی شــهرداری تهران در حاشیه هفدهمین شنبه امید 
و افتخــار و در جمع خبرنگاران با اشــاره به چرایی علت عدم حضور شــهردار تهران 
برای دومین هفته متوالی در شــنبه افتخار و امید، گفت: شهردار تهران امروز در جلسه 

جمع بندی بودجه سال ۱۴۰۲ در دولت حضور پیدا کرد.
وی ادامه داد: بی تردید شــهردار تهران همانطور که در ۱۵ شــنبه افتخار و امید قبلی 

حضور مستمر داشت و حضور در شنبه ها برای وی اهمیت بسزایی دارد.
ســخنگوی شــهرداری تهران گفت: با توجه به اینکه شــهردار تهران رئیس مجمع 
کلانشــهرهای کشور است و در حقیقت نماینده شــهرداری های کشور در هیأت دولت 
محسوب می شود بر همین اساس برای دفاع از حقوق شهرداری ها در جلسه هیأت دولت 

برای بررسی بودجه سال آینده حضور پیدا کرد.
محمدخانــی بــا بیان اینکــه یکی از مباحــث مهم در بررســی بودجه موضوع 
مربــوط به شــهرداری ها و مباحثی همچــون حمل و نقل و آلودگی هوا اســت 
اظهار کرد: شــهردار تهران خود را موظف به شــرکت در این جلســات می داند. 
بر همین اســاس امروز نیز قصد داشــت به محض اتمام جلسه بررسی بودجه در 
شــنبه افتخــار و امید حضور پیدا کند که با توجه به طولانی شــدن جلســه این 

نشد. محقق  امر 

 وزارت بهداشت 
مخالف تعدیل نیرو است

 تصمیم کمیته اضطرار؛ 
مدارس و دانشگاه ها غیرحضوری شد

 چند توصیه مهم 
برای روزهایی که هوا آلوده است

دستگیری عاملان طراحی سایت های 
شرط بندی در اینستاگرام

 چرایی عدم حضور زاکانی 
در برنامه های شهرداری

معاون وزیر بهداشت عنوان کرد؛

هنگام آلودگی هوا چه باید کرد؟با ادامه تشدید آلودگی هوا و استمرار پایداری هوا؛

سخنگوی شهرداری تهران خبر داد؛سرهنگ گودرزی خبر داد:


